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PROTOKÓŁ NR XXXIV/17 

z sesji Rady Powiatu Zgierskiego 

odbytej w dniu 30 czerwca 2017 r. 

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 

 

Ustawowa liczba radnych 29 

Stan faktyczny radnych  29 

Radni obecni    27 

 

Porządek obrad sesji:  

1. Otwarcie XXXIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Wręczenie absolwentom powiatowych szkół stypendiów „Nasz Prymus”, przyznanych             

za najlepsze wyniki w nauce. 

3. Uwagi do porządku obrad XXXIV sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi. 

7. Programy rozwoju dla obszarów wiejskich we współpracy z Urzędem Marszałkowskim 

Województwa Łódzkiego. 

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XVI/169/08 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 29 lutego 2008 r. w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania 

nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy 

niż trzy lata lub na czas nieoznaczony. 

9. Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego z realizacji 

rocznego planu kontroli. 

10. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2016 wraz                       

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2016: 

a) przedstawienie sprawozdania finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2016 wraz                   

z opinią biegłego rewidenta z badania sprawozdania finansowego Powiatu Zgierskiego 

za rok 2016; 

b) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2016 

wraz z mieniem powiatu, 

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi o sprawozdaniu                       

z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2016, 

d)  przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego z wykonania 

budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2016 i wniosku do Rady Powiatu Zgierskiego                   

o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Zgierskiego za rok 2016, 

e) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 

Powiatu Zgierskiego za rok 2016, 

f) przedstawienie opinii stałych komisji Rady Powiatu Zgierskiego do sprawozdania 

finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2016  i  sprawozdania z wykonania budżetu 

Powiatu Zgierskiego za rok 2016,                   

g) dyskusja. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 

Zgierskiego za rok 2016 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 

Zgierskiego za rok 2016. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Zgierskiego za rok 2016. 

13. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany uchwały nr XXIX/334/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 24 lutego 2017 r. 

w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań rehabilitacji społecznej 

i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, na rok 2017; 
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b) zmiany uchwały XXVII/311/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r.        

w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 

Zgierskiego na rok 2017; 

c) zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia                   

2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017 – druk A. 

14. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

15.  Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

16.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

17.  Oświadczenia i wnioski radnych. 

18.  Zamknięcie obrad XXXIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad. 1 

Przewodnicząca Rady Powiatu Zgierskiego Iwona Dąbek otworzyła XXXIV sesję Rady 

Powiatu Zgierskiego o godz. 1006.  

Stwierdziła prawomocność obrad na podstawie listy obecności. Lista obecności radnych 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Powitała radnych, Zarząd Powiatu Zgierskiego, pracowników Starostwa Powiatowego  

w Zgierzu oraz pozostałych gości. Lista gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 2 

Starosta Zgierski Bogdan Jarota i członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Adam Świniuch 

wręczyli absolwentom powiatowych szkół stypendia „Nasz Prymus”, przyznane  za najlepsze 

wyniki w nauce. 

 

Ad. 3 

Przewodnicząca Rady oświadczyła, iż realizując zapis art. 15 ust. 9 ustawy z dnia 5 czerwca 

1998 r. o samorządzie powiatowym, na wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia                    

22 czerwca 2017 r., wprowadza do porządku obrad XXXIV sesji w pkt 13 projekty uchwał                           

w sprawach: 

1) zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017 - druk B; 

2) zmiany uchwały nr XXVII/306/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r.              

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 

2017-2028. 

Ponadto w dniu 29 czerwca 2017 r. Zarząd Powiatu Zgierskiego przekazał: 

1) projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017 

- druk C z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad XXXIV sesji; 

2) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/306/16 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Zgierskiego na lata 2017-2028 po autopoprawkach zatwierdzonych przez Zarząd 

w dniu 29 czerwca 2017 r.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad w pkt 13 

projektów uchwał w sprawach: 

1) zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r.  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017 – druk C 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosował     1 radny. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 
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W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. Wydruk                             

z głosowania nr 1 stanowi załącznik nr 4  do protokołu. 

 

2) skargi kasacyjnej do Naczelnego Sądu Administracyjnego 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało    0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. Wydruk                             

z głosowania nr 2 stanowi załącznik nr 5  do protokołu. 

 

Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XXXIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Wręczenie absolwentom powiatowych szkół stypendiów „Nasz Prymus”, przyznanych             

za najlepsze wyniki w nauce. 

3. Uwagi do porządku obrad XXXIV sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi. 

7. Programy rozwoju dla obszarów wiejskich we współpracy z Urzędem Marszałkowskim 

Województwa Łódzkiego. 

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XVI/169/08 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 29 lutego 2008 r. w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania 

nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy 

niż trzy lata lub na czas nieoznaczony. 

9. Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego z realizacji 

rocznego planu kontroli. 

10. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2016 wraz                       

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2016: 

a) przedstawienie sprawozdania finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2016 wraz                   

z opinią biegłego rewidenta z badania sprawozdania finansowego Powiatu 

Zgierskiego za rok 2016; 

b) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2016 

wraz z mieniem powiatu, 

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi o sprawozdaniu                       

z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2016, 

d) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego z wykonania 

budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2016 i wniosku do Rady Powiatu Zgierskiego                   

o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Zgierskiego za rok 2016, 

e) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 

Powiatu Zgierskiego za rok 2016, 

f) przedstawienie opinii stałych komisji Rady Powiatu Zgierskiego do sprawozdania 

finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2016  i  sprawozdania z wykonania budżetu 

Powiatu Zgierskiego za rok 2016,                   

g) dyskusja. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 

Zgierskiego za rok 2016 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 

Zgierskiego za rok 2016. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Zgierskiego za rok 2016. 

13. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany uchwały nr XXIX/334/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 24 lutego 2017 r. 

w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań rehabilitacji społecznej 

i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, na rok 2017; 
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b) zmiany uchwały XXVII/311/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r.        

w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 

Zgierskiego na rok 2017; 

c) zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia                   

2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017 – druk A; 

d) zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 

2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017                             

– druk B; 

e) zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia          

2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017 – druk C; 

f) zmiany uchwały nr XXVII/306/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 

2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2017-2028 – po autopoprawkach; 

g) skargi kasacyjnej do Naczelnego Sądu Administracyjnego. 

14. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

15.  Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

16.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

17.  Oświadczenia i wnioski radnych. 

18.  Zamknięcie obrad XXXIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Przewodnicząca Rady powitała Poseł na Sejm RP Agnieszkę Hanajczyk. 

 

 

Ad. 4 

Uwag do protokołu z XXXIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXXIII sesji.  

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła. Wydruk z głosowania nr 3 stanowi załącznik 

nr 6 do protokołu. 

    

Ad. 5 

Radny Krzysztof Łebedowski: 

1) zapytał, w jakim celu za 50 tysięcy zł będzie kupowana ładowarka dla służb drogowych 

Starostwa Powiatowego w Zgierzu,  czy rzeczywiście ona znajdzie takie zastosowanie; 

2) zapytał, czy barierki w miejscowości Maszkowice, które są powykrzywiane, 

poprzewracane,  zostaną wreszcie wymienione, bo to już trwa nieskończenie długo; 

3) zapytał, w czym jest tak duży problem (już jako radny, występuje z wnioskiem                 

o dostęp do informacji publicznej) dotyczący przetargów i dokumentów związanych                       

z przetargami. Odnosi wrażenie, że powiat rękoma i nogami zapiera się, żeby radnemu tej 

informacji udzielić. Najpierw dostaje odpowiedź, że będzie miał udzieloną informację 

publiczną w późniejszym terminie (przesuwany jest termin udzielenia informacji),                         

a później dowiaduje się, że starostwo ma problem ze zgraniem z BIP na płytę przetargów. 

Dla radnego jest to śmieszne, wiedząc że w starostwie zatrudnieni są informatycy.  Radny 

ma nadzieję, że ta informacja będzie mu udostępniona i nie potrzeba wydawać 2.000 zł, 

żeby zgrać pliki na płytę CD czy DVD, to jest po prostu nieracjonalne; 

4) poprosił, aby na Komisję Budżetowo-Finansową przychodził z Zarządu ktoś, kto jest 

przygotowany. Wczoraj na posiedzeniu tej Komisji radny zadawał pytania Wicestaroście, 

na które nie otrzymał odpowiedzi. Zapytał też, ile kosztuje strona udostępnionej 

informacji skserowanej i Wicestarosta też nie wiedział, jaka to jest kwota. Także radny 
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prosił, jak ktoś przychodzi na komisje, żeby był przygotowany, przynajmniej w tym 

zakresie, w jakim mówimy. Bo tak to nie ma sensu, żeby radni zadawali pytania,                        

a słyszeli: nie wiem, zapytam, dopytam. To nie jest odpowiedź.  

 

Radny Adam Bączyk zapytał o sytuację Centrum Medycznego Boruta Sp. z o. o.                            

w Zgierzu. Z przekazów medialnych w ostatnim czasie dowiedzieliśmy się, że to Centrum  

zostało połączone ze Szpitalem Wojewódzkim w Zgierzu. Na Komisji Zdrowia i Opieki 

Społecznej, która odbyła się tydzień temu, na ten temat nie padło ani jedno słowo. Dziwi to, 

zwłaszcza dlatego że,  jako Rada podjęliśmy stanowisko, że popieramy jak najbardziej rozwój                              

CM Boruta w sytuacji uzyskiwania kontraktu. Czy w tej sytuacji jest trzech udziałowców                        

tzn. Powiat Zgierski, Prezes Muras i Szpital Wojewódzki. Na jakiej zasadzie tam są lokowane 

udziały, kto ma w tej chwili pakiet kontrolny i czy taka sytuacja nie powinna się jednak 

odbywać za zgodą Rady Powiatu Zgierskiego. Radny rozumie, że CM Boruta i sytuacja                     

w jakiej się znalazło może się pewnymi prawami kierować, że nie wszystkie informacje są 

jawne, natomiast jakiś kierunek strategiczny, czy zagrożenie sytuacją, pewnie to tak zostało 

odczytane, powinno być ujawnione, że rozpatrujemy taki i taki kierunek działania. Jako Klub 

są zdziwieni, że ta sytuacja poszła w tym kierunku. Zwłaszcza, że jeśli chodzi                                                 

o przekształcenia szkół, to Rada podejmuje uchwałę o tzw. zamiarze przekształcenia. W tym 

przypadku nie było o zamiarze przekształcenia, a coś się dokonało.  Coś wiemy, nic nie 

wiemy, prosimy o wyjaśnienia. 

 

Radny Witold Kosmowski w imieniu mieszkańców Maszkowic i Czerchowa, prosił                        

o usunięcie piachu i ścięcie poboczy na drodze powiatowej, bo szczególnie na tym zadolonym 

odcinku jest bardzo duża różnica między asfaltem a poboczem, ta woda nie ma gdzie 

odpływać. Przy tak obfitych deszczach, jakie teraz się trafiają, robi się rzeka i takie po prostu 

koryto rzeczne. Mieszkańcy proszą o podjęcie interwencji przez służby powiatowe. Radny ma 

nadzieję, że jak będzie kupiona ładowarka, to będziemy mogli to zrobić własnym sumptem. 

Następnie przypomniał, że w kwietniu pytał, czy został już podpisany akt notarialny między 

Centrum Medycznym Boruta Sp. z o. o.  w Zgierzu a powiatem odnośnie zmiany umowy 

użytkowania, która miała być na 10 lat. Czy ten akt został już podpisany, czy jeszcze nie. 

 

Radny Michał Pieruń przekazał, że Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury 

Przestrzennej jest świeżo po objeździe dróg powiatowych. Radny wielokrotnie zgłaszał,                    

że dotacje  na drogi w Zgierzu, przekazywane Gminie Miasto Zgierz, są zbyt małe.  

Wnioskował też o inny sposób naliczania tej dotacji. Otrzymał takie przeliczenie,                  

nie z kilometra tylko z powierzchni, które było oczywiście korzystniejsze dla Zgierza – kwota 

była różnicy 30 tysięcy zł. Nie pytał wtedy, jak by wyglądała taka dotacja, gdyby 

uwzględniać całe pasy drogowe z chodnikami włącznie. Po tym objeździe radny ma 

nieodparte wrażenie, że nie ma w Powiecie Zgierskim powierzonej jakiejkolwiek gminie 

miastu, czy Ozorkowowi, czy Głownu, takiej drogi jak ul. Gałczyńskiego, z takim natężeniem 

ruchu i z taką ilością przejeżdżających ciężkich samochodów. W związku z tym wnioskował                         

o zwiększenie tej dotacji dla Miasta Zgierza. Jest w posiadaniu korespondencji pomiędzy 

Starostą a Prezydentem Miasta Zgierza, w której to Prezydent (nie wie, na jakiej podstawie) 

wyliczył kwotę niedoboru, czyli kwotę minimalną, która pozwałaby mu realizować te 

zadania, na 150.000 zł. Radny nie wie, czy to jest dobre, czy niedobre, bo nie miał okazji tego 

przeliczyć. Natomiast w tej korespondencji też są zlecane do miasta zadania typu naprawa 

chodników, naprawa schodów, wymiana znaków drogowych. Radny przejeżdżał dzisiaj 

specjalnie przed sesją ul. Piotra Skargi i te cztery znaki drogowe zakaz zatrzymywania się                     

i postoju nadal stoją. Zupełnie niepotrzebnie. 2 lata temu to zgłaszał. Ta korespondencja 

między Starostą a Prezydentem mniej więcej wyglądała tak, jak korespondencja między 
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radnym a Starostą. Czyli radny składał wniosek jakiś odnośnie zwiększenia, po czym 

dostawał informację, że nie ma  możliwości itd. 

Podobnie rzecz się dzieje z naprawą skrzyżowania ul. Aleksandrowska  i ul. Gałczyńskiego                     

w Zgierzu. „Mogę powiedzieć, że wymusiłem, bo pisałem pisma do skutku. Wymusiłem 

termin, żebyście państwo spowodowali zmianę terminu naprawy tego skrzyżowania na 

majowy. Takie pismo było. Poddawałem w wątpliwość na ostatniej sesji. Tydzień czasu 

został na wykonanie - oczywiście nie zostało wykonane i nie znane mi są dalsze kroki.                   

Czy państwo egzekwujecie te terminy wykonania tych rzeczy.”  

Radny na ostatniej komisji zadał pytanie, jakie jest rozliczenie akcji zima. Zima była ciężka, 

ale nadwyżka jest 700.000 zł. Pytał, czy już jest rozdysponowana. Otrzymał potwierdzenie, 

tak już jest rozdysponowana. W związku z tym oburzenie radnego budzi taki sposób. To są 

stosunkowo niewielkie kwoty przeznaczone na naprawę tych dróg w Zgierzu. I z tej kwoty 

700.000 zł rozliczenia z akcji zima, przeznaczenie kwoty na Zgierz w wysokości 30, 40 albo 

50 tysięcy zł, to jest w ocenie radnego żaden problem. Można oczywiście przeznaczyć to na 

budowę czegokolwiek, natomiast według radnego decydujące jest utrzymanie tej substancji, 

bo możemy zbudować dwa nowe chodniki, tylko te dziury, jak były tak są. One są poklejone, 

natomiast nie w takim stopniu w jakim było. Radny jeszcze raz wnioskuje o to, żeby 

zwiększyć kwotę wynikającą ze sposobu naliczania tej dotacji. Radny powziął taką 

informację, że Miasto Zgierz, wczoraj bodajże, wypowiedziało umowę na utrzymanie. Także 

obawia się, że już starostwo nie będzie miało, za jakiś czas, możliwości mówić, że to miasto 

nie wykonuje. Rozumie że dzielnie się zajmie tym, to będzie teraz naprawdę rzetelnie 

wykonywane. 

 

Radny Rafał Mamiński podniósł następujące sprawy: 

1. przekazał, że  po ostatnich opadach deszczu znowu się sytuacja powtarza, zalewanie 

SORu i wybijanie wody w Instytucie Medycy Nuklearnej w Szpitalu Wojewódzkim                  

w Zgierzu. W związku z tym prosił o przyspieszenie tam prac takich poważnych, może                      

by ten teren odwodnić. To już któryś rok z rzędu się powtarza; 

2. zgłosił problem związany z sygnalizacją świetlną przy ul. Piłsudskiego z ul. 1 Maja.                 

W godzinach porannych w godzinach między 7 a 8 tworzą się poważne korki. Może 

trzeba te światła wydłużyć dla skręcających w lewo, czy pod mostem. Samochody stoją 

od mostu aż do ul. Przemysłowej, więc w zasadzie pół ulicy Szczawińskiej jest zapchane; 

3. przekazał, że mieszkańcy zgłaszali, czy nie można by było na przejeździe kolejowym od 

ul. Kolejowej do ul. Sadowej wydzielić miejsca dla pieszych przechodzących przez ten 

przejazd. Często bywa tak, że ciężkie auta jeżdżą i obok idą ludzie niebezpiecznie. 

 

Radny Dominik Gabrysiak złożył interpelacje dotyczące:  

1) przejęcia Centrum Medycznego Boruta Sp. z o. o. w Zgierzu przez Specjalistyczny 

Szpital Wojewódzki w Zgierzu – załączniki nr 7 i 8 do protokołu; 

2) negatywnej oceny formalnej wniosku o dofinansowanie projektu                                     

WND-RPLD.07.04.01-10-00014/16 pn. „Poprawa jakości kształcenia zawodowego                         

i ustawicznego w Powiecie Zgierskim poprzez zmodernizowanie dwóch pracowni 

ogólnozawodowych oraz jednej pracowni specjalistycznej w trzech zespołach szkół 

Powiatu Zgierskiego oraz adaptację dwóch sal gimnastycznych” - załączniki nr 9, 10, 11                    

i 12 do protokołu.  

 

Radny Michał Pilarski podniósł sprawę wypowiedzenia przez Gminę Miasto Zgierz umowy 

na bieżące utrzymanie dróg. Wszyscy widzą, że drogi powiatowe w Zgierzu są w fatalnym 

stanie. Starosta kompletnie o nie nie dba.   Kwota przekazywana miastu jest śmiesznie niska.  

Dlaczego Starosta odmówił dołożenia  środków na bieżące utrzymanie dróg, wiedząc jaki jest 

ich stan. Prezydent zwracał się do Starosty dwukrotnie. Radny prosił o merytoryczne 

uzasadnienie wraz z oceną stanu dróg, której z pewnością Starosta musiał dokonać. Prosił                 

o informację, kiedy tej analizy Starosta dokonał. Prosił o kopie protokołu dotyczącego tej 
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analizy, ponieważ to, zgodnie z obowiązującym w Polsce prawem, chyba powinno stanowić 

podstawę do decyzji Starosty. Dlaczego, pomimo dwukrotnej prośby Prezydenta Miasta 

Zgierza o dołożenie środków,  nie wypracowano kompromisu. Ile odbyło się spotkań. Jakie 

stanowisko na piśmie Starosta przekazywał. Czy Starosta spotykał się osobiście, czy może 

przez wyznaczone osoby. Prosił o przekazanie kopii protokołu z ewentualnych spotkań. Jeżeli 

takich spotkań nie było, prosił o odpowiedź dlaczego. Czy powiat czuje się na siłach, żeby                 

w ramach tych środków, które przekazywał Gminie Miasto Zgierz prawidłowo utrzymywać 

drogi w Gminie Miasto Zgierz.  

Ponadto zapytał o sytuację w Centrum Medycznym Boruta Sp. z o. o. w Zgierzu. Na jakiej 

podstawie prawnej dokonano przekazania jak gdy majątku, bo rozumie, że kontraktu też 

Szpitalowi Wojewódzkiemu w Zgierzu. Przypomina sobie dyskusję na początku tej kadencji 

dotyczącą podwyższenia udziałów i de facto zbycia połowy udziałów Spółce Centrum 

Medyczne Boruta osobie prywatnej i konkluzja była taka, że jak gdyby wymagana na to była 

zgoda Rady Powiatu, tylko tego nie dochowano, ponieważ Wicestarosta Kozanecki 

zapomniał  o tym. „Czy teraz Pan zapomniał, jaka jest sytuacja. Proszę o przedstawienie jakiś 

dokumentów, jak dokonano, bo to możemy odsłuchać, Pan Starosta mówił, że zapomniał,                   

w co ja śmiałem  nie wierzyć ze względu na doświadczenie  i wiedzę Pana Starosty 

Kozaneckiego, którą bardzo wysoko cenię, natomiast o tym fakcie, że zapomniał Pan Starosta 

Kozanecki poinformował.” 

 

Radny Zbigniew Antczak był zainteresowany, czy jesteśmy już w stanie określić, kiedy 

zostanie rozpoczęta realizacja inwestycji, które przewidziane są na ul. Piłsudskiego                     

w Zgierzu, chodzi o: przełożenie chodnika i wykonanie wpustów ulicznych przy ul. Andrzeja. 

 

Ad. 6  

Mieszkanka Zgierza Agnieszka Ciesielska przekazała, że w roku ubiegłym mieszkańcy trzech 

ulic Zgierza: Kasprowicza, Przemysłowej i Szczawińskiej zwrócili się do Starosty 

Zgierskiego oraz Rady Powiatu Zgierskiego z prośbą o pomoc w rozwiązaniu problemów 

związanych z nadmiernym ruchem pojazdów ciężarowych wynikających z braku dojazdu do 

strefy ekonomicznej na Rudunkach. Pierwotne rozmowy sięgają początku lat 

dwutysięcznych. Ktoś zdecydował, że dojazd do strefy może odbywać się przez osiedle 

domków jednorodzinnych. Zostaliśmy pozostawieni przez urzędy na pastwę tirów w świetle 

prawa. Wielu z państwa korzysta z tych dróg i osobiście odczuło skalę natężenia ruchu na 

naszych ulicach. Każdy zapewne zdaje sobie sprawę ze szkodliwości hałasu i spalin na jakie 

narażone są nasze rodziny i domostwa każdego dnia i nocy. Nieprzerwanie domagamy się 

poszanowania praw człowieka, ochrony zdrowia, życia i mienia ludzkiego. Już tyle lat 

wdychamy spaliny, cierpimy z powodu hałasu i drgań, czujemy stale zagrożenie. Zadajemy 

sobie stale pytanie, kto nas na to cierpienie skazał? Aktualnie, rozmowy z władzami 

samorządowymi trwają od czerwca 2016 roku. Pierwszą deklarację doprowadzenia do 

realizacji budowy obwodnicy dla strefy ekonomicznej otrzymaliśmy od Prezydenta Miasta 

Zgierza. W ramach pierwszych formalności zaproponowane zostało porozumienie 

samorządów do prac nad utworzeniem koncepcji obwodnicy. W dniu dzisiejszym chcemy 

podziękować Radzie Powiatu Zgierskiego za poparcie tej inicjatywy i podjęcie uchwały                     

w przedmiocie zgody na zawarcie porozumienia zmierzającego do opracowania koncepcji 

budowy drogi dojazdowej dla dzielnicy Rudunki i Podleśna oraz Zarządowi Powiatu 

Zgierskiego za przyznanie środków na to przedsięwzięcie. Budowa takiej drogi, która 

częściowo odciąży Zgierz od ciężkiego taboru, jest korzystna dla wszystkich, nie tylko 

naszych ulic, ale całego Zgierza. W dbałości o środowisko, do wyeliminowania z ulic 

ciężarówek dążą już dzisiaj wszystkie miasta, a zwłaszcza w miejscach, gdzie występuje 

szczególne zagrożenie, tak jak na naszych ulicach. Mamy nadzieję, że za tą chwalebną 

decyzją Rada Powiatu Zgierskiego popierać będzie kolejne etapy realizacji tego 

przedsięwzięcia oraz wspierać będzie działania Starosty Zgierskiego w zakresie pomocy dla 

poszkodowanych mieszkańców trzech ulic Zgierza. W tym miejscu zwracamy się także do 

Pana Starosty z zapytaniem, na jakim etapie jest obiecana w ostatniej rozmowie zmiana 
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organizacji ruchu z zakazem wjazdu na nasze ulice pojazdów powyżej 12 ton. Dziękujemy 

państwu za pozytywne dla nas decyzje i liczymy na dalszą dobrą inicjatywę w naszej sprawie 

ze strony Starostwa Zgierskiego.  

 

Mieszkanka Zgierza Zofia Niechciał wypowiedziała się następująco: „powiem tak, Michał 

miałeś rację, wycieczka po składowiskach to było pod publiczkę. Raz ci przyznam rację.                    

A drugi raz to powiem tak. To było pewnego rodzaju zamazanie prawdy, jaka w niedługim 

czasie przed tym wydarzyła się. Proszę państwa, na składowiska nie wolno wywozić, różnych 

świństw ściągać, ale niestety mamy w hangarach Sukiennika naskładane. WIOŚ zalecenie 

wydał. Zalecenie jest nie wydawać decyzji. Niestety zdechł ptak i decyzja wydana. Myśli są 

super, tylko dlaczego działania nie ma w tej kwestii. To jest pierwsze.  

Drugie. Mówicie o Szpitalu Boruty. Jak myślicie, ile udziałów Boruta prywatnie sprzedała? 

Ile sobie sam Pan Muras wziął udziałów? Czy ktokolwiek zaglądał do KRSu? Wy radni 

powinniście wiedzieć o tym. Tylko nie ci, co przyklepują to. Ja pytam, czy radni wiedzą?                      

I dziś proszę państwa chciałabym wiedzieć, jaki udział Szpitala Boruty będzie również                              

w obrocie w połączeniu ze Szpitalem Wojewódzkim, czy to tylko 30% tych udziałów,                      

czy plus 70 wyszarpnięte - tak wyszarpnięte.  

I następne pytanie. Panie Starosto - właśnie do Pana. Po pierwsze to dziękuję, wie Pan chyba 

za co. Że roboty idą do przodu i będzie połączenie Parzęczewa z Dalikowem To jest pierwsze. 

A drugie. Proszę mi powiedzieć, czy rzeczywiście jednostki, które powiatowi też podlegają, 

tak na odlew będą podpisywać zgody albo wydawać pozytywne opinie. Chyba czas, żeby 

było to rewidowane i zrewidowane. Proszę państwa, na miejsce tam, gdzie wydawane są 

zgody, urzędnicy nie chodzą. Później się dzieją cuda wianki. Dotyczy to przede wszystkim 

proszę państwa właśnie decyzji z ochrony środowiska, decyzji ze zdrowia - bo to Sanepid, 

decyzji budowlanych, które sobie były wójt załatwił i na słupa jest Pan Skupiński. Na słupa.                

I pytam się, czy zaczyna nam działać w Powiecie Zgierskim znów ośmiornica?”  

 

Ad. 7  

Programy rozwoju dla obszarów wiejskich we współpracy z Urzędem Marszałkowskim 

Województwa Łódzkiego. 

 

Starosta poinformował, że wysłane było zaproszenie do Urzędu Marszałkowskiego 

Województwa Łódzkiego, ale niestety nie ma informacji zwrotnej. Nie wie, co się stało.                  

W związku z tym poprosił o przeniesienie tego punktu na inną sesję, wtedy ponowione będzie 

zaproszenie i już osobiście będzie rozmawiał w tej sprawie.   

 

Przewodnicząca Rady przyjęła do wiadomości.  

 

Ad. 8 

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XVI/169/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                         

29 lutego 2008 r. w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich 

wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas 

nieoznaczony stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Wojciech Budziarski przedstawił sprawozdanie. 

Zgłosił autopoprawkę, aby na str. 4 pkt 6 otrzymał brzmienie: „6. W wykonaniu uchwały                     

Nr 18/49/16 Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia 07.04.2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie od Gminy Zgierz w drodze darowizny nieruchomości położonej w miejscowości 

Grotniki na podstawie aktu notarialnego – umowy darowizny Rep. A 1800/2016                                  

z dn. 02.06.2016 r. od Gminy Zgierz Powiat Zgierski nabył działkę gruntu położonego                       

w miejscowości Grotniki, gm. Zgierz oznaczoną numerem ewidencyjnym 171/4                                       

o pow. 0,0463 ha przeznaczoną pod drogę powiatową nr 5167E.” 
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Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Budżetowo-Finansowej 

do sprawozdania.  
 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie z autopoprawką.  

Za przyjęciem głosowało  19 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    6 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 4 stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu. 
 

Ad. 9 

Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego z realizacji rocznego planu 

kontroli stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  
 

Przewodniczący komisji Rewizyjnej Rafał Mamiński przedstawił sprawozdanie.  
 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 

Przeciw głosował     1 radny. 

Wstrzymało się od głosu    3 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 5 stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu. 
 

Ad. 10a) 

Sprawozdanie finansowe  Powiatu Zgierskiego za rok 2016 wraz z opinią biegłego rewidenta 

z badania sprawozdania finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2016 stanowi załącznik                    

nr 17 do protokołu.  
 

Skarbnik Powiatu Zgierskiego Iwona Stańczyk przedstawiła sprawozdanie. 
 

Ad. 10b) 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2016 wraz z mieniem 

powiatu stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  
 

Skarbnik przedstawiła sprawozdanie. 
 

Ad. 10c) 

Uchwała Nr I/43/2017 Składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 

20 kwietnia 2017 roku w sprawie opinii o sprawozdaniu Zarządu Powiatu Zgierskiego                            

z wykonania budżetu za rok 2016 stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  
 

Skarbnik odczytała uchwałę.  
 

Ad. 10d) 

Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego o wykonaniu budżetu Powiatu 

Zgierskiego za rok 2016 stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  
 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił opinię.  
 

Uchwała Nr 23/3/17 Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 5 czerwca 2017 r. 

w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Zgierskiego za rok 2016 

stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  
 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił uchwałę.  
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Ad. 10e) 

Uchwała Nr I/93/2017 Składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 

7 czerwca 2017 roku w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego                      

o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Zgierskiego za rok 2016 stanowi załącznik                  

nr 22 do protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał uchwałę.  

 

Ad. 10f) 

Przewodnicząca Komisji Budżetowo-Finansowej Ilona Zinser przedstawiła pozytywne opinie 

do: 

 sprawozdania finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2016, 

 sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2016. 

 

Przewodnicząca Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej Maria Sobczak-Kaleta 

przedstawiła pozytywne opinie do: 

 sprawozdania finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2016, 

 sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2016. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji Ilona Zinser przedstawiła 

pozytywne opinie do: 

 sprawozdania finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2016, 

 sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2016. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Sławomierz 

Janiszewski przedstawił pozytywne opinie do: 

 sprawozdania finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2016, 

 sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2016. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej 

Włodzimierz Pietruszewski przedstawił pozytywne opinie do: 

 sprawozdania finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2016, 

 sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2016. 

 

Przewodnicząca Komisji do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu Lidia Elert przedstawiła 

pozytywne opinie do: 

 sprawozdania finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2016, 

 sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2016. 

 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Michał Pilarski przedstawił 

negatywne opinie do: 

 sprawozdania finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2016, 

 sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2016. 

 

Przewodniczący Komisji Statutowo-Prawnej Tomasz Jędrzejczak przedstawił pozytywne 

opinie do: 

 sprawozdania finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2016, 

 sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2016. 
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Ad. 10g) 

Radny Michał Pilarski odniósł się do raportu Biegłego Rewidenta z badania sprawozdania 

finansowego Powiatu Zgierskiego za rok 2016. Poprosił Skarbnik o zajęcie stanowiska 

dotyczącego zapisu „Biegły informuje, iż spółka Centrum Medyczne Boruta Sp. o. o. 

odmówiła udostępnienia informacji.” Czy sytuacja CM Boruta była badana przez Biegłego 

Rewidenta, czy Biegły Rewident miał dostęp do materiałów spółki będącej własnością 

powiatu, czy informacje o tym dotarły. Jeżeli nie, to czy Regionalnej Izbie Obrachunkowej 

przekazano informację, iż Biegły Rewident nie miał informacji w związku z odmową spółki 

przekazania tych informacji i czy RIO badała bilans i informacje przekazane przez                          

CM Boruta Sp. z o. o. 

 

Skarbnik wyjaśniła, iż tutaj jest sytuacja tego typu, że zlecając to badanie, badaniu 

obowiązkowo podlega sprawozdanie powiatu. Elementem tego sprawozdania nie jest 

sprawozdanie spółek. Natomiast zapis ten wynika z tego, że ogłaszając badanie biegłego 

rewidenta, jednym z tych elementów jest badanie sprawozdania, badanie dwóch jednostek                     

i analiza spółek, których właścicielem jest Powiat Zgierski. Na koniec roku była zamknięta 

spółka PSI, Biegła Rewident badała tylko sprawozdanie. Czyli na koniec roku była analiza 

spółki PSI, której działalność była już zamknięta i tylko badała Biegła Rewident 

sprawozdanie. Tak samo było z CM Boruta, to nie było badanie Biegłego Rewidenta, to było 

tylko analizowanie sprawozdań finansowych, natomiast taką analizę do każdej z tych spółek 

Biegła Rewident złożyła. Te analizy były wysyłane też do RIO.  

 

Radny Michał Pilarski podkreślił, że ma przed sobą dokument zatytułowany Powiat Zgierski 

Raport z badania 2016 roku, gdzie jest zapis „W ramach badania łącznego sprawozdania 

finansowego przeprowadzono badanie Domu Dziecka w Grotnikach, ul. Graniczna, 95-073 

Grotniki; Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Zgierzu, ul. Długa 89/91 oraz dokonano 

oceny sprawozdań finansowych spółek Powiatu Zgierskiego. Biegły informuje, iż spółka 

Centrum Medyczne Boruta Sp. o. o. odmówiła udostępnienia informacji.” W związku z tym 

jest to element badania, Biegła Rewident nie miała do tych dokumentów dostępu.  

 

Skarbnik zwróciła uwagę na zapis, że podlegało badanie tych dwóch jednostek 

organizacyjnych, badaniu podlegały te sprawozdania, a potem jest, że analizie sprawozdania 

finansowego, nie badaniu. Badanie polega na tym, że Biegły Rewident wchodzi do jednostki 

organizacyjnej, bierze dokumenty, weryfikuje je, ma dokument źródłowy fakturę, weryfikuje 

go z zapisem księgowym, ten zapis księgowy weryfikuje ze sprawozdaniem finansowym. 

Natomiast, jeżeli chodzi o spółki, to nie było badanie spółki, tylko analiza sprawozdania 

finansowego. 

 

Radny Michał Pilarski dopytywał, czy Biegła Rewident w końcu dostała dokumenty                          

CM Boruty, czy nie. 

 

Skarbnik przekazała, że nie dostała. Dokonała tylko oceny na podstawie sprawozdania 

finansowego, które spółka ma obowiązek złożyć do powiatu i te spółki są dopiero ujęte                     

w tzw. skonsolidowanym sprawozdaniu finansowym. 

 

Radny Krzysztof Łebedowski oznajmił, iż w jego ocenie Zarząd Powiatu Zgierskiego bardzo 

słabo i mało starannie przyłożył się do wykonania budżetu za 2016 rok, ponieważ inwestycje, 

które były zaplanowane nie zostały w danym roku zrealizowane. Mimo wielu radnego 

interpelacji, wielu próśb i wielu monitów o zrobienie inwestycji drogi powiatowej Leśmierz-

Parzyce-Cedrowice, przeniesiono środki i została zrealizowana w następnym roku,                        

ale została zrealizowana fatalnie. Nie tylko, że została zrealizowana pod kątem przerw na 

całym odcinku drogi, to jeszcze na dodatek stoi woda na  niedawno co położonym asfalcie, 

czyli asfalt jest źle wyprofilowany. Mówił o tym. Nie wie, jak gwarancje, nie wie jak tutaj 

powiat reaguje na to, żeby wykonawca doprowadził tą inwestycję do stanu takiego, jak to 



12 
 

powinno wyglądać. Pobocza są nieutwardzone. Mało tego, dzisiaj radny Kosmowski bardzo 

słusznie zauważył, że pobocza przy drogach powiatowych, między innymi na drodze 

powiatowej Maszkowice-Czerchów, w sprawie której też wielokrotnie radny się zwracał,                 

są bardzo wysokie skarpy, nie są wyrównane te pobocza. A droga do Leśmierza na przykład 

jest podorywana przez właściciela, nie wie czy tam jest zachowany pas drogowy, praktycznie 

przy samym asfalcie już rośnie zboże. Wielokrotnie o tym mówił. Zdaniem radnego bardzo 

słabo przyłożył się Zarząd w 2016 roku do realizacji budżetu. Budżet był wielokrotnie 

zmieniany, były  możliwości przesunięć, jednak Zarząd nie chciał pewnych rzeczy realizować 

i to jest przykre dla mieszkańców. 

 

Radna Ilona Zinser przekazała, że Klub Radnych Platforma Obywatelska pozytywnie ocenia 

wykonanie budżetu w roku 2016 i będzie głosował za udzieleniem absolutorium. 

 

Radny Michał Pilarski zauważył, że jak Skarbnik zaznaczyła, opinia RIO jest tylko opinią 

tego czy się prawa z lewą stroną zgadza. Czy generalnie zgadzają się cyferki. Co do 

zasadności, celowości i prawidłowości, w tym sensie takim czy to jest słuszne dla 

mieszkańców, czy nie oceniamy ten budżet teraz my jako radni. Jako  radny zgierski chciał 

zaznaczyć, że od początku tej kadencji mimo wielokrotnych obietnic ze strony Starosty, nie 

dokonano nic w celu poprawy bezpieczeństwa w Zgierzu, jakże newralgicznego 

skrzyżowania ulic Parzęczewska z Gałczyńskiego. Tam jest pas ruchu na wprost, decyzją 

tutaj Zarządu i osób, które dokonywały wymalowania tych pasów, jest wyznaczony przez 

zatoczkę autobusową. Ruch tranzytowy miasta tirów jest wyznaczony przez zatoczkę 

autobusową, gdzie wsiadają dzieci dojeżdżające do szkoły i wysiadają z tej zatoczki - czy do 

jednych, czy do drugich szkół. Wielokrotnie apelowaliśmy, jako radni do Starosty o zrobienie 

czegokolwiek z tym. To wystarczyło po prostu przemalować dwie strzałki. Starosta Świniuch 

wielokrotnie zapewniał, że Zarząd się temu tematowi przyjrzy, a te strzałki jak są, tak są. 

Warto zaznaczyć, jak wygląda chodnik przy Szkole Podstawowej Nr 1 przy ul. Piłsudskiego, 

gdzie wielokrotnie zwracaliśmy się o to, żeby coś  z tym zrobić. Te płytki już tam tak 

naprawdę nie istnieją. W naszej ocenie celowość tych wydatków, gdzie takie chociażby 

rzeczy nie zostały dokonane, będąc mieszkańcem Zgierza, będąc radnym wybranym ze 

Zgierza, nie można tego nie zauważać, dłużej zakłamywać rzeczywistość, że jest wszystko                 

w porządku. Ludzie dzwonią do Radia Parada, Radia Łódź, że pasy, które są wymalowane na 

świeżo oddanej ulicy Konstantynowskiej już przestały istnieć. To jest dwa, czy trzy miesiące 

temu telefon jednej z mieszkanek do Radia Parada, w której jeszcze dodatkowo podnosiła 

kwestie interwencji. Radny nie uczestniczył w tej audycji, ale uczestniczył radny miejski 

Bartosz Janiszewski, który się zwracał o to, że studzienki, które zostały źle oblane asfaltem 

powodują niebezpieczeństwo dla samochodów. Radny mówi o takich rzeczach, które tak 

naprawę specjalnie nie wpływały na wielkość tego budżetu inwestycje. Mówi o tym,                       

że celowym było ująć te wydatki, a Zarząd tego nie zrobił. Starosta może się z radnym nie 

zgadzać, natomiast on na to zwraca uwagę i dlatego jako radny nie zagłosuje za udzieleniem 

Zarządowi absolutorium. Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość w znakomitej większości 

też nie zagłosuje za udzieleniem Zarządowi absolutorium, ale nie ma dyscypliny klubowej.  

 

Radna Krzysztofa Kubiak w przeciwieństwie do przedmówców uważa, że na tą pracę, jaką 

wykonaliśmy w ubiegłym roku, to jest tego sporo. Jest bardzo zadowolona, jeśli chodzi                     

o wykonanie budżetu. Widzi dużą reakcję, jeśli chodzi o drogi, o organizację ruchu na terenie 

powiatu w porównaniu z poprzednimi okresami. Jest zadowolona i chciałaby,                    

żeby koledzy w miarę tak obiektywnie podchodzili, nie tylko jednym celem. Chodnik na                      

ul. Piłsudskiego będzie zrobiony, przecież był remont teraz. Trudno, żeby  go robić, jak tyle 

prac jest tam robionych. I to nie jest dlatego niezrobione, że ktoś nie chciał. „Ja jestem tak 

troszeczkę zaskoczona wypowiedziami. Możecie mieć panowie swoje zdanie, macie do tego 

prawo, ale tak troszeczkę obiektywnie, tak bardziej uczciwie.” 
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Starosta powiedział, że wysłuchał wypowiedzi radnych ze strony opozycyjnej i jest 

troszeczkę zdziwiony, takim podejściem, że radny Pilarski zadaje pytanie, nawet nie czeka na 

ustosunkowanie się Starosty do tego pytania, a już wyrokuje, że nie będzie głosował za 

absolutorium. To jest oczywiście radnego wybór i jego ocena, ale prosi, żeby zachować 

przynajmniej pewne pozory przyzwoitości. Odniósł się do wypowiedzi  radnego Krzysztofa 

Łebedowskiego, że Zarząd słabo wykonał budżet w kwestii inwestycji drogowych, że ma 

uwagi do jakiejś tam inwestycji. Otóż na drogi w ubiegłym roku wydaliśmy ponad 7 mln                

700 tys. zł, z tego 2 mln 300 tys. zł były to środki zewnętrzne zarówno z gmin, jak i z Urzędu 

Wojewódzkiego, z Urzędu Marszałkowskiego. Wybudowaliśmy z tych pieniędzy 23,6 km 

dróg, 1,5 km chodników. Czy nie chcielibyśmy więcej? Chcielibyśmy więcej. Zdaje sobie 

sprawę z tego, że potrzeby na drogach powiatowych są bardzo duże - i to nie ulega 

wątpliwości. Padło tutaj takie stwierdzenie, że do oświaty rocznie trzeba dołożyć ponad 5 mln 

100 tys. zł.  Niestety nie leżą nam środki na jakiś tam lokatach, żeby można było sięgać                           

i realizować to, co sobie zamierzamy. Radny Łebedowski jest pierwszy raz w Radzie, Starosta 

jest od początku praktycznie z jedną przerwą. Żeby w poprzednich kadencjach był wynik                   

23 km dróg, to pewno by wszyscy bili brawo, bo inwestycji realizowało się znacznie mniej,          

to było jedna, dwie, trzy czasami. Natomiast w tej chwili mamy ich kilkadziesiąt. Starosta też 

by chciał więcej inwestycji, ale prosił o wskazanie środków, wtedy będą robione. Co do 

wypowiedzi radnego Michała Pilarskiego w sprawie strzałek na skrzyżowaniu ulic 

Gałczyńskiego i Parzęczewska, to nie wie, do kogo radny ma pretensje, czy do Starosty,                  

czy do Prezydenta. Powinny być do Prezydenta, ponieważ to miasto ma w utrzymaniu 

bieżącym dróg i to miasto jest odpowiedzialne za oznakowanie dróg. Oczywiście 

reagowaliśmy na te uwagi, ale zostało gdzieś to tam pominięte. Radni mają do Starosty 

pretensje, że miasto wypowiada umowę. Dzieje się to nie po raz pierwszy, bo w poprzednich 

kadencjach również tak się zdarzało, że miasto wypowiadało umowy, czy umowy zostawały 

zerwane. Jeżeli przekazujemy środki na określone cele, to oczywiście te cele muszą być 

realizowane. Nie chce polemizować, czy to są środki duże, czy małe. Następnie przyznał,                   

że w mediach była podnoszona sprawa ul. Konstantynowskiej. Była taka sytuacja,                              

że oznakowanie na tej ulicy uległo wytarciu i praktycznie zanikło w pewnym momencie. 

Poprosił o przypomnienie sobie, kiedy była realizowana ta inwestycja. I z kim była ona 

realizowana. Gdybyśmy sami tylko ją realizowali, to tą drogę oddali byśmy w odpowiednim 

czasie, kiedy były odpowiednie warunki do pomalowania linii. Prezes Wod-Kan zwrócił się                  

z prośbą o wspólną realizację tej inwestycji. Starosta przystał na to, bo nie wyobrażał sobie, 

żeby mogło być inaczej, że jak kładziemy nową nakładkę, to najpierw trzeba zrobić porządek 

pod ziemią. Niestety w trakcie kładzenia rurociągów okazało się, że wystąpiły poważne 

problemy z wodą i stąd też inwestycja się przedłużyła. Nie było to z naszej winy. Dlatego 

inwestycja była kończona, kiedy już warunki pogodowe były takie, że w żaden sposób nie 

można było pomalować tych linii dobrze. Ale była umowa z wykonawcą, że na wiosnę, jak 

tylko warunki pogodowe pozwolą, zostaną odmalowane ponownie linie już farbą 

grubowarstwową, żeby były trwałe. I to zrobiono. Także prosił, żeby takich sytuacji nie 

zarzucać jemu, czy Zarządowi, bo stają się one bezprzedmiotowe.  

 

Radny Witold Kosmowski nie zgodził się z wypowiedzią Starosty, ponieważ w tamtej 

kadencji również było remontowanych dużo dróg. Pamięta w 2014 roku jeden projekt był na 

21,800 plus na 3,600 na terenie Smolic, plus jakieś inne dodatkowe, choćby droga                              

w Ostrołęce, w Popowie. Więc też było bardzo dużo inwestycji. Także przy wsparciu 

środków zewnętrznych, przy dotacjach gmin, wtedy udawało nam się to zrobić. „I pamiętam 

radnego Bogdana Jarotę, który jako szef klubu i chyba się nie pomylę cztery razy 

wstrzymywaliście się od absolutorium, bo zawsze było chyba 18 do 11. Więc dzisiaj tak 

zrzucanie, żebyśmy my stwarzali pozory przyzwoitości, ja uważam, żebyśmy byli przyzwoici, 

nie tylko robili pozory przyzwoitości. Oczywiście dzisiaj jest tu także jakby nasz głos radnych 

nie tylko do tego, czy budżet się zgadza, bo Pani Skarbnik potrafi księgować i dobrze 

porozpisuje cyferki, ale do oceny Zarządu i ja mam taką prośbę Panie Starosto i szanowni 

członkowie Zarządu, że jeżeli przychodzicie na komisje i chcecie, żebyśmy my rozmawiali 
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merytorycznie na komisjach, a nie jak nieraz określacie bili pianę tutaj na sesjach,                            

to przyjdźcie przygotowani.  Jeżeli ja, żeby nie skłamać od trzech lat, a co najmniej dwóch, 

prosiłem o dokumentacje pewnych rozwiązań, które mamy później głosować,                                  

czy termomodernizacje, czy Centrum Kultury w Zgierzu, żebyśmy dostali jako Komisja 

Infrastruktury dokument, żebyśmy mogli się zapoznać. Były wnioski komisji. Do dnia 

dzisiejszego my nie pracujemy na dokumentach, więc też nie miejcie do nas pretensji,                        

że później my o różne rzeczy pytamy. Tym bardziej, że czasami jest odpowiedź od Pana 

Starosty zupełnie inna, co do odpowiedzi pozostałych członków Zarządu. I naprawdę życzę 

Panu Staroście zdrowia, bo w tamtym roku przypadek losowy, który spowodował to, 

sparaliżował pracę Zarządu na co najmniej 3 miesiące. A to jest pięcioosobowy Zarząd. Pana 

brakło i praktycznie w tym okresie nie było żadnych inwestycji, co spowodowało, że np. nie 

wykorzystaliśmy dosyć dużej dotacji z Gminy Stryków, bo ani w tamtym roku nie zrobiliśmy 

chodnika w Smolicach, ani nie zrobiliśmy w Koźlu pewnych inwestycji, w Tymiance. Więc, 

no niestety tak się dzieje. Mam nadzieję, że ten rok będzie lepszy niż tamten rok. Oczywiście 

no trzeba uczciwie powiedzieć, że wiele inwestycji zostało pozytywnie wykonanych.                      

No niektóre, jakość tych inwestycji, mam nadzieję, że w okresie gwarancji zostanie to 

poprawione. Ale taka prośba, żebyście przychodzili przygotowani, żebyśmy mogli rozmawiać 

merytorycznie  i wtedy nie traktujcie, jak Pan Starosta powiedział, że opozycja, no ja się nie 

czuję opozycją, jeżeli tak, to konstruktywną. Zawsze staram się merytorycznie rozmawiać 

nawet o jeździe samochodem przez Pana Starostę. Prosiłem o dokumenty, żebym mógł nawet 

przeprosić, jeżeli tego w dokumentach nie było, to zrobiono wszystko, żebym tych 

dokumentów nie dostał. Tu nie chodzi o to, że my będziemy bić pianę, bo jakiś ktoś ma 

karierę polityczną. Nas oceniają ludzie i my też mamy prawo państwa oceniać, bo państwa 

wybieraliśmy i tak jak nas będą oceniać nasi mieszkańcy.  Co do kredytów, Pani Skarbnik 

powiedziała, że nie zaciągnęliśmy. Oczywiście, nie zaciągnęliśmy w szesnastym, bo nie 

mogliśmy zaciągnąć. Jak już mogliśmy zaciągnąć w siedemnastym, to już zaciągnęliśmy na 

rok siedemnasty, ale już także na rok osiemnasty. Więc, dlatego taka jest prawda. Mam 

nadzieję, że wypalą wszystkie fundusze unijne i dotacje i naprawdę wam tego życzę, bo to, 

czy wy jesteście dzisiaj po tej stronie, czy za jakiś czas będziecie po drugiej stronie, to robimy 

to dla mieszkańców i każda wasza porażka jest porażką naszą i porażką mieszkańców. 

Dlatego życzę wam, jak najlepiej. Ale ten 2016 rok jest tak pół na pół, dlatego wstrzymam się 

od absolutorium dla państwa.” 

 

Radny Michał Pilarski powiedział, „Panie Starosto, Pan apelował o zachowanie 

przyzwoitości. Ja bym prosił, żeby Pan przyzwoicie słuchał, bo ja mówiłem o tych strzałkach 

nie o ich jak gdyby jakości, tylko o projekcie organizacji ruchu, o który się domagam. Projekt 

organizacji ruchu, to tam jest kwestia tego, żeby przenieść strzałkę do jazdy na wprost na 

lewy pas, a nie na prawy pas - Panie Starosto. O to tylko chodzi, o ten projekt organizacji 

ruchu, który jest po prostu niebezpieczny, na który ja Panu zwracam uwagę od jakiegoś czasu 

i Pan z tym nic nie robi. I celowość innych wydatków, jeżeli tutaj jest tak  niewielki wydatek, 

mam pełne prawo do oceny negatywnej Panie Starosto. To, że oceniam Pana negatywnie                         

i Pan się za to obraża, no cóż to trudno- tak. Ale mam do tego pełne prawo. I ja nie 

zadawałem Panu tych pytań, ja po prostu stwierdziłem fakt i dokonałem oceny. To, że Pan się 

z tą oceną nie zgadza, no ma Pan prawo. Tylko ja Panu tych pytań nie zadawałem,                              

ja powiedziałem to jako w kwestii takiej, jak ja oceniam tą sytuację podając kilka przykładów 

i nie było to pytanie. Bo jak Pan chce pytanie, to chodźmy pojedźmy o godzinie szesnastej na 

to skrzyżowanie we dwójkę i zobaczmy, co się tam dzieje. Jak Pan nie wie, gdzie to 

skrzyżowanie jest, to ja chętnie Pana zawiozę.” 

 

Radny Sławomierz Janiszewski przyznał, iż z dużą ciekawością wysłuchał głosów 

dotyczących uwag do wykonania budżetu za rok 2016. Przez chwilę sądził, że jesteśmy                       

w punkcie jakość dróg w Zgierzu, oznakowanie dróg w Zgierzu, bezpieczeństwo dróg                        

w Zgierzu, a nie wykonanie budżetu. Jeżeli tylko ma się to ograniczyć, te uwagi dotyczące 

budżetu i wykonania budżetu, to myśli, że można wyciągnąć wniosek a contrario bardzo 
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prosty, że państwo nie macie uwag merytorycznych do budżetu 2016. Przypomniał, że budżet 

2016 roku był przyjęty głosami 18 radnych, 7 radnych było przeciw, 4 radnych się 

wstrzymało. Mówi o tym, bo nie oczekiwał dzisiaj przy takim stanowisku, które było wtedy 

związane z uchwaleniem budżetu, generalnie jakiś wielkich fajerwerków, ale oczekiwał nie 

ukrywa pełnej solidnej oceny pracy. Oczekiwał dwóch słów, trzech, czterech, pięciu zdań 

odnoszących się do tego, że wspólnie razem pracując w komisjach, wspólnie razem pracując 

na sesjach, to nasza także wspólna praca i wspólnie oceniając pracę Zarządu, możemy 

powiedzieć jedną rzecz – ten budżet dochody zostały przekroczone, wydatki w ramach 

zaplanowanych wydatków są obniżone, mamy nadwyżkę budżetową. Czy zaciągnięto 

kredyty? Czy można było, czy nie, ale trzeba odnotować, że nie było tych kredytów. 

Natomiast spłacono kwotę ponad 3 mln zł z kredytów, które były zobowiązaniem 

określonym. Nie wszystkich satysfakcjonuje problem, który był jak gdyby podstawowym 

problemem - kwestia dróg w budżecie.  Ale liczmy na to, że kolejny rok będzie lepszy, 

wspólnym naszym wysiłkiem. Oznajmił, że radni Klubu Polskie Stronnictwo Ludowe 

dziękują Zarządowi za rzetelną pracę w całości wykonanych różnych  zadań, jeżeli chodzi                    

o Powiat Zgierski. Ma prawo dzisiaj powiedzieć jednoznacznie, że ta polityka łącznie                       

z pewnymi rzeczami, które będą realizowane w przyszłym roku, niezwykle ważne inwestycje, 

niezwykle ważne projekty, przy tym co zrealizowano także w szkołach, w zakupach dla szkół, 

w określonej polityce proekologicznej, że naszą wspólną pracą, aczkolwiek państwo macie 

prawo do formułowania pewnych jednostkowych opinii, ale generalna ocena Klubu jest 

pozytywna i Klub będzie głosował za udzieleniem absolutorium.   

 

Przewodnicząca Rady zwróciła uwagę, że dobry budżet, to budżet zrównoważony, który 

zabezpiecza wszystkie działy (bardzo ważne działy), stawia oczywiście na inwestycje, bo to 

najszybciej najpewniej odbiera mieszkaniec bardzo pozytywnie: drogi, chodniki, oświetlenie. 

Natomiast zadania powiatu, to jest oświata, pomoc społeczna i dużo jeszcze innych 

przedsięwzięć, a one naprawdę stoją na coraz lepszym poziomie. Te jednostki są 

zabezpieczone, one się rozwijają. Mając płynność finansową jesteśmy w stanie reagować na 

różne zmiany, czy związane z nowymi ustawami, z nowymi zadaniami, które również 

samorząd powiatowy dostaje znienacka i musi organizować na to wydatki. Jest radną drugą 

kadencję i uważa, że inwestycje drogowe w tej kadencji, te które są najczęściej poruszane, 

mają się naprawdę nadspodziewanie dobrze. A pamiętajmy, że mieliśmy przestój, bo dopiero 

otwieramy korzystanie z nowej perspektywy finansowej i gdzieś bez tych kredytów, których 

oczywiście się bardzo wszystkie samorządy boją, nie poradzimy sobie, po prostu możemy nie 

wykorzystać tych środków, ale samorząd nie jest od tego, żeby zarabiał pieniądze, tylko żeby 

rozwijać swoje miasta i swój region.    

 

Radny Michał Pilarski oznajmił, „Szanowny Panie Przewodniczący Janiszewski, wspólnie to 

nie oznacza tak samo. Że ktoś pracował wspólnie, to nie oznacza, że musi dokonywać oceny 

takiej, jak Pan Przewodniczący Janiszewski. Wspólnie pracować, to oznacza tylko tyle,                     

że pracowaliśmy tam razem, ale opinie możemy mieć różne. I bardzo proszę, żeby Pan więcej 

takich skrótów myślowych i uogólnień nie używał. Bo mnie się standardy takie, że wspólnie 

to oznacza wszyscy tak samo i tak mają prawo oceniać i odbiera Pan prawo do oceny innym, 

nie podobają. To są standardy rodem z Phenianu (taka stolica Korei Północnej). I Panie 

Przewodniczący, robi to Pan po raz kolejny, przy każdej sytuacji: wspólnie pracowaliśmy                

i wspólnie musimy oceniać i wspólnie musimy oceniać pozytywnie. Otóż nie musimy Panie 

Przewodniczący.”  

 

Radny Sławomierz Janiszewski odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy powiedział,                                                

„nie słucha Pan tego, co się do Pana mówi i to jest wadą Pana. Być może ma Pan jakieś fobie 

związane z tym co się dzieje w Zgierzu, że się mówi wspólnie dla Zgierza. Mówiłem                           

o wspólnej naszej pracy, a powiedziałem jednoznacznie także, że każdy ma prawo                            

do dokonania ocen. I nie oczekuję, że Pan będzie głosował za, bo byłoby to sprzeczne z linią 

Pana polityczną. Ale to jest Pana problem. Ale niech Pan nie wmawia we mnie, że ja jestem 
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Korea. Ja myślę, że Korea, to po pierwsze kobieta, która by pięknie mówiła w telewizji 

koreańskiej, a ja nie jestem piękny. To jest raz. Być może by Pan się nadawał przy pewnej 

linii swojej.” 

 

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Zgierskiego                   

za rok 2016 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2016 

stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  17 radnych. 

Przeciw głosowało     2 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    6 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIV/374/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 czerwca 2017 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Powiatu Zgierskiego za rok 2016 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 

Zgierskiego za rok 2016 stanowi załącznik nr 24 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 6 

stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Ad. 12 

Projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Zgierskiego za rok 2016 

stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  15 radnych. 

Przeciw głosowało     2 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    7 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIV/375/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 czerwca 2017 r. w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu 

Zgierskiego za rok 2016 stanowi załącznik nr 27 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 7 

stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Starosta złożył podziękowania za udzielenie absolutorium. Zdaje sobie sprawę, że radni mogą 

oceniać Zarząd w sposób różny, bo każdy ma prawo do tej oceny. Podziękował wszystkim 

tym, którzy pracowali w 2016 roku nad wykonaniem budżetu. Dziękował kolegom z Zarządu, 

którzy dołożyli wszelkich starań, ażeby ten budżet był wykonany w sposób na tyle, żeby 

możliwe było uzyskanie tegoż absolutorium. Oczywiście również podziękował Pani Skarbnik 

i Wydziałowi Finansowemu, ponieważ to oni merytorycznie rozdzielali te pieniądze. Również 

słowa podziękowania Starosta skierował dla całego urzędu, dla pozostałych wydziałów, 

wszystkich pracowników. Bez nich na pewno nie moglibyśmy nic zrobić, ponieważ czy to 

przygotowanie i prowadzenie inwestycji, czy pozyskiwanie środków zewnętrznych,                           

to oczywiście  główna praca odbywa się w poszczególnych wydziałach. Podziękował też 

Radzie Powiatu za to, że dała glejt Zarządowi do dalszego działania.  

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach o godz. 1222. 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady o godz. 1240. 

 

Radna Maria Sobczak-Kaleta oznajmiła, że przy głosowaniu nad uchwałą w sprawie 

absolutorium dla Zarządu Powiatu Zgierskiego za rok 2016 była awaryjność sprzętu do 

głosowania. Ona głosowała za absolutorium, a urządzenie nie odnotowało tego głosowania, 

jest że nie brała udziału w głosowaniu. W związku z tym prosiła, żeby na przyszłość przy tak 

ważnych głosowaniach, oprócz głosowania przy pomocy urządzenia do liczenia głosów było 

przeliczane głosowanie przez podniesienie ręki. W obecnej sytuacji radna ma niezręczność                          

w stosunku do kolegów z Klubu.   
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Przewodnicząca Rady zgodziła się, żeby przy głosowaniach, gdzie jest wymagana 

bezwzględna liczba głosów było liczenie głosów przez podniesienie ręki. 

 

Radny Krzysztof Łebedowski przypomniał, że na jednej z wcześniejszych sesji też zgłaszał 

awarię systemu do głosowania, że mimo wciskania przycisku nie oddał głosu. 

 

Przewodnicząca Rady przekazała, że teraz może tylko za to przeprosić. 

 

Ad. 13a) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIX/334/17 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 24 lutego 2017 r. w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań 

rehabilitacji społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, na rok 2017 stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Wojciech Brzeski przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej w zakresie dotyczącym Komisji, 

 do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Statutowo-Prawnej, 

 Budżetowo-Finansowej 

do projektu uchwały.  

  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIV/376/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 czerwca 2017 r. w sprawie zmiany uchwały nr XXIX/334/17 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 24 lutego 2017 r. w sprawie uchwalenia planu finansowego 

realizacji zadań rehabilitacji społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, na rok 2017 stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

Wydruk z głosowania nr 8stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Ad. 13b) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały XXVII/311/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

22 grudnia 2016 r. w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych            

na terenie Powiatu Zgierskiego na rok 2017 stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Starosta przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały.  

  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 
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W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIV/377/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 czerwca 2017 r. w sprawie zmiany uchwały XXVII/311/16 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy 

aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Zgierskiego na rok 2017 stanowi załącznik nr 33 

do protokołu. Wydruk z głosowania nr 9 stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Ad. 13c) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego                 

z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017                              

– druk A stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Statutowo-Prawnej, 

 Budżetowo-Finansowej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIV/378/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 czerwca 2017 r. w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Zgierskiego na rok 2017 stanowi załącznik nr 36 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 10 

stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Ad. 13d) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego                 

z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017                              

– druk B stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Statutowo-Prawnej, 

 Budżetowo-Finansowej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 
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W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIV/379/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 czerwca 2017 r. w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Zgierskiego na rok 2017 stanowi załącznik nr 39 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 11 

stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 
 

Ad. 13e) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego                 

z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017                              

– druk C stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 
 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  
 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 
 

Radny Witold Kosmowski był zainteresowany, jaka jest decyzja Zarządu odnośnie dołożenia 

środków do realizacji inwestycji przebudowa drogi powiatowej w miejscowości Sokolniki 

Las. Zgodnie z planem pracy następna sesja będzie dopiero po wakacjach.  
 

Starosta przekazał, iż sprawa była podnoszona na Zarządzie. Trzeba znaleźć środki 

uzupełniające do najniższej kwoty przetargowej. Musimy przetarg powtórzyć. I między 

innymi w tej sprawie będzie musiała się odbyć sesja nadzwyczajna i to w niedługim czasie.    
 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    4 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIV/380/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 czerwca 2017 r. w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Zgierskiego na rok 2017 stanowi załącznik nr 42 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 12 

stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Ad. 13f) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/306/16 Rady Powiatu Zgierskiego                       

z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2017-2028 stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/306/16 Rady Powiatu Zgierskiego                       

z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2017-2028 po autopoprawkach przyjętych przez Zarząd w dniu                             

29 czerwca 2017 r. stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Statutowo-Prawnej, 

 Budżetowo-Finansowej 

do projektu uchwały. 
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Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały po autopoprawkach. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIV/381/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 czerwca 2017 r. w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/306/16 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 2017-2028 stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

Wydruk z głosowania nr 13 stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Ad. 13g) 

Projekt uchwały w sprawie skargi kasacyjnej do Naczelnego Sądu Administracyjnego stanowi 

załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Statutowo-Prawnej do projektu 

uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIV/382/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 czerwca 2017 r. w sprawie skargi kasacyjnej do Naczelnego Sądu 

Administracyjnego stanowi załącznik nr 49 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 14 stanowi 

załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Ad. 14 

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami Rady 

stanowi załącznik nr 51 do protokołu.    

 

Ad. 15 

Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonywaniu uchwał Rady  

w okresie między sesjami stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

 

Ad. 16  

Starosta oznajmił, iż odpowiedzi na interpelacje zostaną udzielone na piśmie w statutowym 

terminie. Niemniej jednak odniósł się do interpelacji radnego Krzysztofa Łebedowskiego. 

Co do zakupu ładowarki kołowej dla Oddziału Patrolowo Drogowego Starostwa 

Powiatowego w Zgierzu, to owszem zaproponował taki zakup. Bardzo kosztowne jest 

odśnieżanie naszych parkingów. Ładowarkę można wyposażyć w pług i wykorzystać do  

odgarniania śniegu. To samo jeżeli chodzi o odśnieżanie chodników. Chodzi o obniżenie 

kosztów. Będzie wykorzystywana również do rozładowania, czy załadowania różnych 

towarów.  Jest to maszyna o ciężarze ok. 1,5 tony, rozstawie kół 1 – 1,10. 

Jeżeli chodzi o barierki, to jest kwota na to zapisana i w tym roku będą one uzupełniane,                     

ale nie  w całości. 

Odnośnie udostępniania przetargów, to nie ma tu złej woli, tylko po utworzeniu nowej strony 

firma SPUTNIK spakowała dane i trzyma na swoich serwerach. Wystąpili do firmy                           

o udostępnienie tych wszystkich przetargów, co wyceniono na kwotę 2.000 zł. To nie jest zła 

wola. Gdyby radny wskazał konkretne przetargi, to obniżyłoby koszty. 
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Wicestarosta Zgierski Krzysztof Kozanecki odniósł się do interpelacji radnego Adama 

Bączyka. Wiadomo, że zmieniły się zasady kontraktów. Centrum Medyczne Boruta                             

Sp. z o. o. nie znalazła się w sieci szpitali. Zastanawiali się, jakie znaleźć rozwiązanie,                    

aby była działalność oddziałów szpitalnych CM (wewnętrzny i geriatryczny) po 27 czerwca. 

Skutkiem prowadzonych z Urzędem Marszałkowskim i Narodowym Funduszem Zdrowia  

rozmów nastąpiła cesja kontraktów. CM scedowała swój kontrakt dla Szpitala 

Wojewódzkiego w Zgierzu. W związku z tym od 27 czerwca te oddziały szpitalne CM 

działają jako podwykonawca Szpitala Wojewódzkiego. Także nie ma żadnego przekazywania 

ani majątku, ani udziałów Szpitalowi Wojewódzkiemu.  

 

Ad. 17 

Radny Krzysztof Łebedowski nawiązał do odpowiedzi na interpelacje. Według radnego 

barierki to bardzo mały koszt i prosi o nie już od bardzo dawna. Starosta wcześniej mówił,                

że nie opłaca się ich malować, tylko należy wymienić całościowo. Dzisiaj  powiedział,                   

że wymieni część tych barierek. Radnego dziwi, że Starosta tego nie pamięta.  

Natomiast co do zamówień publicznych, to radny składał wniosek o udostępnienie informacji 

publicznej i Zarząd nie sprostał temu zadaniu. Inne powiaty mają archiwum przetargów. 

Dlaczego u nas tego nie ma. Mógłby sobie sprawdzić i nie trzeba by było środków na to.                         

To jest utrudnianie radnemu. 

 

Radny Adam Bączyk odnosząc się do odpowiedzi na interpelację dopytywał, czy opieka 

specjalistyczna i POZ w Centrum Medycznym Boruta też wchodzi w kontrakt ze Szpitalem 

Wojewódzkim. 

 

Wicestarosta odpowiedział, że reszta nie jest objęta tą umową i jest prowadzona przez 

Centrum Medyczne Boruta.  

 

Radny Rafał Mamiński prosił o rozważenie, czy nie dobrze byłoby zrobić lewoskręt                            

na ul. 1 Maja przy Placu Kilińskiego w Zgierzu jadąc od strony Przybyłowa. 

  

Radny Witold Kosmowski podniósł sprawę koszenia poboczy na drogach powiatowych.                    

Na terenie gminy Ozorków nie są dokoszone, a do 30 czerwca to zadanie miało być 

zrealizowane. Czy zostanie to skończone, czy może został przesunięty termin, jeżeli tak to do 

kiedy.  

 

Starosta oznajmił, iż ma nadzieję, że dzisiaj będzie skończone.  

 

Ad. 18 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady dokonała zamknięcia             

obrad XXXIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego o godz. 1314. 

 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała  


